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BR-01.0012.1.10.15.2015 

 

Protokół nr 15/2015 

z posiedzenia Komisji Praworządności Rady Miasta Krakowa 

w dniu 10 września 2015 roku 

w Posterunku Policji przy Rynku Głównym 29 w Krakowie 

 

 

Przewodnicząca Agata Tatara o godzinie 15.30 otworzyła posiedzenie i powitała członków 

Komisji oraz gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum uprawniające komisję 

do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Proponowany porządek posiedzenia obejmował:  

 Prezentacja koncepcji funkcjonowania Posterunku Policji na Rynku Głównym.  

 Sprawy bieżące. 

 Oświadczenia i komunikaty. 

 Członkowie Komisji Praworządności nie zgłosili uwag i przyjęli porządek przez aklamację. 
 

Ad. 1 Prezentacja koncepcji funkcjonowania Posterunku Policji na Rynku Głównym. 

Informacje w temacie przedstawił Radek Bąchór – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji. 

Obecnie siedziba pomocnicza mieści się na parterze kamienicy usytuowanej w Rynku 

Głównym 29. Jej obsadę stanowi policjant na etacie pomocnika dyżurnego Komisariatu 

Policji I, który pełni służbę całodobowo w systemie dwuzmianowym , 12-to godzinnym.  

Na każdej zmianie oprócz wymienionego policjanta jest jeszcze pracownik cywilny Straży 

Miejskiej Miasta Krakowa, który zajmuje się obsługą stanowiska monitoringu miejskiego. 

Użytkowany obiekt składa się z trzech pomieszczeń. W pierwszym od wejścia znajduje  

się stanowisko policjanta i pracownika SM. Na jego zapleczu jest drugie pomieszczenie,  

w którym znajduje się serwerownia monitoringu miejskiego, stanowisko komputerowe  

do sporządzania dokumentacji przez policjantów patrolujących rejon Rynku Głównego, 

szatnia wraz z pomieszczeniem socjalnym i węzłem sanitarnym. Pod tymi pomieszczeniami 

znajduje się piwnica, która na chwilę obecną nie jest zagospodarowana. 

Policjant oprócz obsługi informacyjnej osób zgłaszających się w sprawach różnych zdarzeń 

(na którą składa się informacja o procedurze postępowania w danej sprawie oraz właściwych 

do tego jednostkach Policji lub organach administracji), zapewnia w razie wystąpienia 

potrzeby możliwość wezwanie zespołu ratownictwa medycznego lub innych służb, kieruje  

na miejsce zdarzeń patrole policji, za pośrednictwem dostępnego monitoringu koordynuje 

obsługę ujawnionych w rejonie Rynku Głównego zdarzeń oraz zleca zabezpieczenie zapisu 

tych zdarzeń na potrzeby procesowe, a także wykonuje zadania pomocnicze w zakresie 

obsługi informatycznej patroli z terenu podległego KP I ze szczególnym uwzględnieniem 

rejonu Rynku Głównego. Należy zaznaczyć, że wg przepisów wewnętrznych Policji 

przedmiotowa siedziba w obecnym wymiarze funkcjonowania nie może stanowić jednostki 

Policji nawet w rozumieniu Posterunku Policji, którym od lat jest potocznie nazywana.  

Nie spełnia również elementarnych wymogów umożliwiających przeprowadzanie takich 

czynności jak m.in. przyjmowanie protokolarnego zawiadomienia o przestępstwie lub 

wykroczeniu, przesłuchiwanie osób zgłaszających, czy też doprowadzanie tam osób w celu 

wykonania niezbędnych czynności. Z tego też względu zgłaszające się w sprawie zdarzeń 

osoby pokrzywdzone, po uzyskaniu informacji na temat procedury postępowania, kierowane 

są w zależności od miejsca zdarzenia do siedziby KP I przy ul. Szerokiej lub KP II przy  

ul. Lubicz bądź KP IV przy ul. Królewskiej. 

Ponadto wymieniona siedziba daje policjantom pełniącym służbę w rejonie Rynku Głównego 

możliwość sporządzenia w godnych warunkach podstawowej dokumentacji z podjętych 

interwencji, a także skorzystania z przepisowej przerwy w patrolu (odpoczynek/posiłek) bez 

konieczności powrotu patrolu na ten czas do KP I przy ul. Szerokiej, zapewniając do tego 

zaplecze socjalne wraz z węzłem sanitarnym. 

Dotychczasowe koszty utrzymania i funkcjonowania siedziby pomocniczej, które pokrywane 

są w całości z budżetu Policji. 
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Komenda Miejska Policji w Krakowie proponuje zmienić formułę funkcjonowania  

tej siedziby poprzez wprowadzenie tam prócz policjanta również strażnika SM,  

m.in. do spraw administracyjno-porządkowych, podglądu monitoringu miejskiego, obsługi 

patroli SM z rejonu Rynku Głównego oraz pracownika cywilnego np. z Krakowskiego Biura 

Festiwalowego - podjęto rozmowy w tej sprawie. Propozycja dotyczy również zmiany nazwy 

obiektu, tak by nie była kojarzona tylko z jednostką policyjną. Nazwa docelowa, to kwestia 

dalszych uzgodnień z partnerami przedsięwzięcia. 

 

Izabela Helbin -  Dyrektor Krakowskiego Biura Festiwalowego zaproponowała nazwę 

„Bezpieczny Kraków” i punkt mógłby być opatrzony trzema logotypami, tj. Policji, Straży 

Miejskiej i InfoKraków. Zaznaczyła że bardzo dużą ilość osób która zgłasza się do tego 

punktu to są turyści którzy pytają o drogę do jakiegoś punktu lub potrzebują informacji. KBF 

jest w stanie zapewnić w tym zakresie pełną obsługę w postaci wiedzy o mieście i języków 

obcych, co też odciąży policjantów. Podobne połączone punkty istnieją na świecie  

np. w Barcelonie i w Trondheim. 

Komendant poinformował, że dla punktu planuje się:  

- zapewnienie stanowisku policyjnemu możliwości pełnej łączności z dyżurnym KP I i KMP 

w Krakowie w celu przekazywania informacji dotyczących nagłych zdarzeń  

lub przeprowadzania ustaleń w niezbędnym zakresie oraz możliwości uzyskania wsparcia 

innych służb, 

- wyposażyć pomieszczenie przeznaczone do obsługi osób w stanowisko multimedialne  

z przewodnikiem głosowym w kilku językach oraz informacją dotyczącą procedury 

postępowania w przypadku zaistnienia zdarzenia, a także w stojak z ulotkami 

wielojęzykowymi zawierającymi informację z zakresu „bezpiecznych zachowań”, procedur 

postępowania oraz mapki dojazdu do poszczególnych Komisariatów Policji i SOR-ów, 

- zaangażować osoby odbywające staż ze znajomością j. angielskiego w stopniu 

umożliwiającym swobodną komunikację, które będą wspomagać Policjanta (również 

strażnika SM) przy obsłudze stron, pokonując bariery językowe, 

- przydzielić pracownika KBF posiadającego znajomość j. angielskiego do obsługi ruchu 

turystycznego w godz. 9 – 20, 

- utrzymanie całodobowej służby policjanta (policjantów) oraz strażnika SM, 

- uwzględnienie w ramach prac projektowych możliwości stworzenia stanowiska (boksu 

przeszklonego) spełniającego wymogi formalne do protokołowania zgłoszeń  

o przestępstwach i wykroczeniach. 

 

Realizacja powyższych założeń będzie możliwa po ewentualnym wzmocnieniu etatowym KP 

I, na terenie którego funkcjonuje niniejszy obiekt. Celem jest stworzenie przyjaznego dla 

mieszkańców i turystów punktu informacyjnego spełniającego też cele quasi posterunku 

policyjnego. Natomiast zintegrowane działania funkcjonariuszy Policji, SM i pracowników 

KBF pozwolą budować pozytywny wizerunek tych instytucji oraz staną się istotnym 

elementem działań promocyjnych Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa. 

Szczegółowy zakres działalności punktu oraz jego funkcjonowania jest przedmiotem 

konsultacji z poszczególnymi współpartnerami przedsięwzięcia. 

W celu wdrożenia wymienionego projektu niezbędnym staje się rozważenie nowego modelu 

ponoszenia kosztów związanych z utrzymaniem obiektu. Szacunkową wartość prac 

remontowych prognozuje się na kwotę ok. 300 tyś. zł. 

W dniu 6 sierpnia 2015 r. wystosowano pismo do Prezydenta Miasta Krakowa o przyznanie 

środków finansowych w wysokości 50 tyś. zł. na zlecenie opracowania dokumentacji 

projektowej umożliwiającej poznanie faktycznych kosztów modernizacji lokalu. 

W nowej koncepcji funkcjonowanie punktu winno służyć promocji miasta, a jego 

mieszkańcom i odwiedzającym turystom zapewnieniu dostępu do pakietu informacji  

z zakresu szeroko rozumianego bezpieczeństwa, możliwych utrudnień w ruchu drogowym 

oraz atrakcji turystycznych (w tym też wydarzeń kulturalnych). 
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W dyskusji udział wzięli: Przewodnicząca Agata Tatara, Edward Porębski i Krzysztof Durek. 

Radni pytali o planowaną możliwość przyjmowania zgłoszeń, np. o kradzieży, o zarządcę 

budynku, dalszą współpracę ze Strażą Miejską, planowane koszty remontu oraz  

czy inwestycja zostanie ukończona przed Światowymi Dniami Młodzieży w 2016 roku 

Na pytania odpowiedzi udzielali: Radek Bąchór – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji, 

Izabela Helbin -  Dyrektor Krakowskiego Biura Festiwalowego oraz Radosław Gądek – 

Zastępca Komendanta Straży Miejskiej. 

Komendant Bąchór wyjaśnił, że katalog możliwych do przyjęcia zgłoszeń w związku  

z podniesieniem stanu technicznego obiektu, również zostanie rozszerzony. Poinformował 

także, że budynkiem zarządza ZBK i że wstępny kosztorys remontu wynosi ok. 300 tyś. zł. 

Obiekt może zostać wyremontowany przed ŚDM w 2016 roku, jednak uzależnione jest  

to od zapewnienia na ten cel odpowiednich środków.  

 

W dyskusji głos zabrała również przedstawicielka Stowarzyszenia „Obywatel na straży” która 

pytała o konieczność parkowania samochodów policyjnych oznakowanych  

i nieoznakowanych przez Posterunkiem na Rynku Głównym. 

Komendant wyjaśnił, że parkowanie radiowozów przed posterunkiem jest związane  

z wykonywaniem czynności służbowych i operacyjnych przez policjantów. Część  

z mieszkańców także domaga się aby na Rynku był widoczny oznakowany radiowóz Policji.  

Policja przykłada uwagę żeby postój ten nie był nadużywany. 
 

 

Ad. 2  Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono spraw bieżących. 
 

Ad. 3. Oświadczenia i komunikaty. 
Nie zgłoszono oświadczeń i komunikatów. 
 

 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca o godzinie 16.15 zamknęła 

posiedzenie. 

 
 

                     Przewodnicząca Komisji                                                   

             

 

 

                   Agata Tatara  
    

 

 

Protokołował: 

Sławomir Golański 


